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Sammanträde 
Torsdag den 25 februari klockan 18:30 -19:10 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 4, Gotland  
 

 
Ledamöter                                                     Ersättare  

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Kristina Öberg (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Parvin Araghi (S) 

Gabriel Liljenström (MP) 

Roger Orwén (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Erika Wing (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (L) 

  
Tjänstgörande ersättare  

Björn Wredberg (M) 

Christina Peterson (C) 

 

 
 

Hanna Jokio (S) 

Bo Hansson (S) 

Calle Sundstedt (S) 

Cecilia Jaukkuri (MP) 

Yousef Khobeyeb Arfaoui 

(MP) 

Sonja Wallbom (V) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Kristina Goldring,  

Leif Kananen, Jeanette Holmqvist, Ulrika Klemets, avdelningschefer  

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal   

Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdag den 1 mars 2016. 
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§ 2   

 
Fastställande av dagordning 
 

Den utsända dagordningen fastställdes med tillägg av ett ärende under 

den slutna delen, § 22, Ansökan om ändring i vårdnaden gällande 

särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 10 c föräldrabalken 

(FB). 
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§ 3  

Östberga Community Center – svar på medborgarförslag 
 

Beslut 
 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
Ärendet 
Besökare till Östberga Community Center, ÖCC har inkommit med 

två medborgarförslag. Förslagsställarna lämnar flera förslag som 

gäller lokal och framtida verksamhet. Inom förvaltningen pågår en 

översyn av verksamhetens hemvist. Förvaltningen delar 

förslagställarnas syn på vikten av att få till stånd en mer 

ändamålsenlig lokal och kommer att se över alla alternativ som finns i 

området. Förvaltningen ställer sig positiv till att erbjuda en 

verksamhet som är mer anpassad efter unga kvinnors önskemål och 

behov och att se över öppettiderna samt att erbjuda tillfällen till att 

prova nya aktiviter för besökarna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 februari 2016. 

Dnr 689-2015-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) ledamoten  

Peter Backlund (L), tjänstgörande ersättaren Christina Peterson (C) 

”Det är glädjande att se förvaltningens positiva inställning till 

medborgarförslaget. Dock är det tydligt att man med ÖCC behöver gå 

ett steg längre än vad den nuvarande majoriteten är villig att göra. 

Förvaltningen måste få i uppdrag att lösa lokalfrågan snarast. En så 

här viktig och känslig verksamhet kräver, och förtjänar, lokaler som i 

större utsträckning än idag är lämpade för verksamheten. Dels måste 

lokalerna vara stora nog och avdelade på ett lämpligt sätt, men de 

måste också vara lokaliserade på ett sätt att verksamhetens känsliga 
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natur inte äventyras. Här vill vi framförallt påtala att ÖCC:s entré 

måste vara väl avgränsad från annan kommunal verksamhet, till 

exempel ungdomsgård eller framtida eventuella medborgarkontor.  

 

Utöver lokalfrågan vill vi i alliansen återigen poängtera att det här är 

en verksamhet som visat sig fungera väl. Detta visade inte minst den 

rapport som drogs för nämnden under hösten. Utifrån detta borde 

majoriteten sätta av pengar för att permanenta verksamheten. 

Förslagsvis kunde dessa pengar tas från något demokratiprojekt vars 

omfattning, kostnad eller resultat ännu kunnat visas upp för 

nämnden.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i det särskilda uttalandet 

från (M), (L). 
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§ 4   

Rapportering till IVO enligt 16 kap 6 f § SoL av ej 
verkställda beslut enligt 4 kap 1 §SoL samt rapportering 
enligt 28 § LSS av ej verkställda beslut enligt 9 § LSS 
period 4/ 2015 

Beslut 
Rapporteringen gällande ej verkställda beslut enligt SoL respektive 

LSS godkänns och läggs till handlingarna. 

  
 

 
Ärendet 

Vid rapportering för oktober - december 2015 (period 4, 2015) hade 

individ- och familjeomsorg, barn och ungdom ett ej verkställt beslut 

enligt socialtjänstlagen (SoL) att rapportera.  

Inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning rapporterades 

totalt 17 ärenden varav 15 enligt LSS och två ärenden enligt SoL.  

13 av dessa hade ej verkställts. Tre ärenden hade verkställts och ett 

ärende hade avslutats utan verkställighet då vårdnadshavaren inte hört 

av sig trots flera försök till kontakt via brev. För äldreomsorgen 

rapporterades totalt 14 ärenden, varav ett beslut enligt SoL hade 

verkställts, två hade avslutats utan verkställighet på grund av att en 

person hade avlidit och en person hade återtagit sin ansökan. Övriga 

11 beslut hade ej verkställts.  

Socialpsykiatrin och individ och familjeomsorgen, vuxen hade inga 

beslut enligt SoL att rapportera. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 februari 2016. 

Dnr 11-2016-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning, Svedmyrabadet, Svedmyra bad och 
relax AB 

 
Beslut 
 

1. Rapporten godkänns 

2. Förvaltningen uppdras att utreda möjligheten att överföra 

verksamheten till Idrottsförvaltningen 

3. Förlängning av entreprenadavtalet med ytterligare två (2) år 

från och med 2016-10-01 till och med 2018-09-30 genomförs 

om verksamheten ska kvarstå inom stadsdelen. Förlängning 

sker också om Idrottsförvaltningen tar över huvudmannaskapet 

för verksamheten och önskar att förlängning ska ske. 

 
Ärendet 

Svedmyrabadet är en stadsövergripande verksamhet som riktar sig till 

personer med funktionsnedsättning. Övriga bad i stadens regi ansvarar 

Idrottsförvaltningen för. Förvaltningen anser att det är 

Idrottsförvaltningen som har den bästa kompetensen för denna 

verksamhet och ser därför att verksamheten bör övergå till 

Idrottsförvaltningen.   Verksamheten har under perioden 2009-02-01 

tom 2013-09-30 drivits på entreprenad av Svedmyra bad och relax 

AB.  Ny upphandling genomfördes under 2012/2013 och nytt avtal 

ingicks med Svedmyra bad och relax AB from 2013-10-01. Det är 

andra gången som förvaltningen följer upp verksamheten utifrån 

nuvarande förfrågningsunderlag samt rådande anbud och avtal.  

Förvaltningen föreslår att avtalet förlängs med ytterligare två år från 

och med 2016-10-01 tom 2018-09-30 beroende på framtida 

huvudmannaskap för verksamheten. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2016. 

Dnr 36-2016-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Kvalitetsgarantier 2016 för Enskede-Årsta-Vantör 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer kvalitetsgarantierna för enheter vid 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning. 

 
 
Ärendet 

En del i stadens integrerade ledningssystem (ILS) är så kallade 

kvalitetsgarantier. Kvalitetsgarantierna tar sin utgångspunkt i 

enheternas verksamhetsplaner och tilldelade resurser och ska tydligt 

beskriva enheternas åtaganden riktade till brukarna. Förvaltningen har 

stämt av att garantierna speglar enheternas verksamhetsplaner och är 

rimliga i förhållande till resurserna samt att de överensstämmer med 

nämndens mål för 2016. Förvaltningen föreslår att nämnden fastställer 

garantierna. Enheterna kommer därefter att offentliggöra dem. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 februari 2016. 

Dnr 38-2016-1.2.1.    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

 

Anmälningsärenden 
 

1. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

2. Tjänstemannabeslut  

3. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde, 2016-02-19 

4. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor sammanträde  

2016-02-22 

5. Protokoll från Förvaltningsgruppen 2016-02-16 

6. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen  

7. Enheternas VP 2016  

8. Patientsäkerhetsberättelse 2015 för äldreomsorgens egen regi 

verksamheter i Enskede-Årsta-Vantör 

Dnr 61-2016-1.2.1.    

9. Motion (2015:70) om effektivt nyttjande av stadens skollokaler 

Dnr 1.5.1.-785/2015 

10. Utredning depålokalisering för utbyggd tunnelbana 

kontorsutlåtande- gemensamt svar till kommunstyrelsen 

dnr 1.5.1.-070/20126  

 

Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna.. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

2016-02-25 

 

 
Nr 3/2016 

Sida 10 

 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 8   

Nämndens frågor 

 
Inbjudan från länsstyrelsen i Stockholm till lanseringskonferens 
om en samlad strategi för alkohol, narkotika, dopnings- och 
tobakspolitiken (ANDT) 2016-2020, den 7 april 2016 kl. 9-12.30 

 
Beslut 
Nämnden godkänner deltagande i SKLs konferens den 7 april för två 

ledamöter från vardera oppositionen och majoriteten. 

 

 
 

Val till sociala delegationen 
 

Beslut 
Nämnden beslutar att utse Sonja Wallbom (V) till ersättare i den 

sociala delegationen i stället för Lisa Palm (Fi), tills vidare. 
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§ 9  

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

Inbjudan till workshop 31 mars 2016 kl. 17-20 om lokalt 

utvecklingsprogram, LUP.  

 

En kartläggning pågår om eventuell samverkan med Fryshuset 

gällande åtgärder i Östberga.   

 

Den 8 mars 2016 kommer en turkisk delegation och fem personer från 

SKL på studiebesök för att studera stadsdelens arbete med 

jämställdhetsintegrering.   

 

Protokollsenheten på stadsledningskontoret kommer att förlägga ett 

APT-möte på en av stadsdelens förskolor i studiesyfte med fokus på 

jämställdhetsarbete.  

 

 

 

Nämnden tackade för informationen 
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§ 10  

Ökad uppkoppling av fiber i Micasas fastighetsbestånd 
motion av Yvonne Fernell-Ingelström  (M)- svar till 
kommunstyrelsen    
 

Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar till 

kommunstyrelsen 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) har inkommit med en motion om 

ökad uppkoppling av fiber i Micasas fastighetsbestånd. Motionären 

föreslår att Stockholm ska fortsätta ligga i framkant vad gäller 

fiberutbyggnad och att kommunfullmäktige uppdrar åt Micasa 

fastigheter AB att installera fiber i samtliga lägenheter samt ta fram en 

tidplan för denna utbyggnad. Förvaltningen är positiv till motionen 

och att Micasa bygger ut fiberanslutningen i sina lokaler. 

Förvaltningen strävar efter att tillhandahålla fiber i de bostäder och 

lokaler som förvaltningen hyr av Micasa. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 februari 2016. 

Dnr 692-2015-1.5.1.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Roger Orwén m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
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Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Erica Wing, 

Kristiina Katajikko, tjänstgörande ersättarna Björn Wredberg alla (M), 

tjänstgörande ersättaren Christina Peterson (C) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”att bifalla motionen  

därutöver anföra 

Digital kommunikation är det moderna samhällets nya infrastruktur 

och Stockholm ligger i framkant i detta avseende. Det är angeläget att 

vi fortsätter att upprätthålla och utveckla den digitala tekniken, dels 

för att stockholmarna ska kunna ta del av olika medietjänster men 

också för att Staden ska behålla sin konkurrensfördel när det kommer 

till digitalisering.   
 

De senaste åren har tillgången till internet ökat och idag är det inte 

enbart den yngre delen av befolkningen som använder sig av digital 

kommunikation, utan även många pensionärer och äldre nyttjar 

internet flitigt. Flera forskare framhåller att internet kan ge äldre ett 

rikare liv och motverka ensamhet, nedstämdhet samt isolering. Det är 

därför positivt att förvaltningen delar vår ambition att fortsätta 

utveckla fibernät på de boende som staden har rådighet över, 

framförallt när det gäller lägenheterna inom vård och omsorg. 

Förvaltningen anger vidare att det idag finns 4000 boende med fiber 

samt att man ämnar installera i resterande fastigheter senaste 2017. Vi 

delar den målsättningen, det är dock viktigt att förvaltningen 

skyndsamt uppfyller målet, så att fler inom Micasas boende får 

samma möjlighet till användning av internet. ”     
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§ 11   

Förslag till detaljplan för område vid kvarteret 
Bänkskåpet i Högdalen, SDp 2014-12765 – svar 
till stadsbyggnadskontoret 
 

 
Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag till detaljplan som 

möjliggör uppförande av ett högre hus med cirka 50 nya bostäder på 

tidigare oexploaterad mark vid Sjösavägens norra del i Högdalen. 

Förvaltningen är positiv till förslaget men vill understryka vikten av 

grönkompensation i anslutning till naturområdet som bebyggs. 

Dessutom råder underskott på förskoleplatser i området Högdalen-

Bandhagen och förvaltningen efterfrågar lämpliga åtgärder för att få 

balans mellan utbud och efterfrågan. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 februari 2016. 

Dnr 800-2015-1.5.3.    

 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

2016-02-25 

 

 
Nr 3/2016 

Sida 15 

 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 12   

Förslag till detaljplan för kvarteret Fjärdningsmannen i 
Enskedefältet  - svar till stadsbyggnadskontoret  

 
Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag på detaljplan som 

möjliggör uppförande av tre bostadshus för sammanlagt 160 mindre 

bostäder för unga och studenter.  Planen omfattar mark som idag 

består av parkyta i anslutning till två äldre bostadshus från 1940-talet, 

intill Sockenplans tunnelbanestation. Förvaltningen är positiv till 

förslaget 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 februari 2016. 

Dnr 53-2016-1.5.3. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (L), tjänstgörande ersättaren Christina Peterson (C) 

”Vi ställer oss positiva till en byggnation på den föreslagna platsen. 

Det är en kollektivnära plats som innebär ett minimalt 

ianspråktagande av grönytor.  

 

Dock uppkommer en del synpunkter avseende utformningen på de 

föreslagna byggnaderna. Först och främst finns flertalet studier som 

påvisar att loftgångar upplevs som otrygga. Otryggheten gäller inte 

bara för de boende utan även området som helhet kan upplevas som 
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mer otryggt med loftgångshus. I dagens Stockholm byggs väldigt få, 

om ens några, loftgångshus innanför tullarna. Där ställs nämligen 

stora krav på att bebyggelsen ska passa in med den befintliga 

stadsbilden. Vid förtätning i förorten glöms ofta sådana aspekter bort. 

 

Det är dags att samma krav på arkitektonisk utformning ställs på nya 

byggnader, även utanför tullarna. På detta sätt kan vi på allvar bygga 

bort otrygghet, öka ytterstadens attraktionskraft och på sikt minska 

segregeringen.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i det särskilda uttalandet 

från (M), (L). 
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§ 13   

Förslag till reviderade riktlinjer för kommunalt 
bostadsbidrag till personer med funktionsnedsättning – 
svar till kommunstyrelsen 

Beslut 
 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 
 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss gällande förslag till 

reviderade riktlinjer för kommunalt bostadsbidrag till personer med 

funktionsnedsättning (KBH) till stadsdelsnämnden för yttrande.   
Förslaget till reviderade riktlinjer har utarbetats inom 

socialförvaltningen.  Förvaltningen instämmer i de synpunkter som 

Socialförvaltningen framfört i sitt tjänsteutlåtande. Förvaltningen vill 

därutöver framföra att det under rådande förhållanden med stor 

nybyggnation som fördelas ojämnt mellan stadsdelarna är nödvändigt 

att såväl handläggning som kostnadsansvar för KBH överförs till 

Socialförvaltningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 februari 2016. 

Dnr 745-2015-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Läkemedelsverkets utredning gällande restnoteringar av 
läkemedel – svar till kommunstyrelsen  

 
Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen till 

kommunstyrelsen 

 
 
Ärendet 

Läkemedelsverket har i uppdrag av regeringen att fortsätta kartlägga 

omfattningen av restnoteringar av läkemedel utifrån en tidigare 

rapport daterad 2013-12-18. Kommunstyrelsen har översänt 

läkemedelsverkets rapport till nämnden för yttrande. Förvaltningen ser 

svårigheter att lämna synpunkter på innehållet i rapporten då den inte 

direkt berör äldreomsorgens verksamhet.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 januari 2016. 

Dnr 1.5.1.-017/2016 

 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Bättre mottagande av nyanlända elever -svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remiss från kommunstyrelsen. Förvaltningen har inga 

synpunkter på förslaget avseende att utbildningsnämnden ska ges i 

uppdrag att flytta ansvaret för nyanlända elever från skolpliktsskolan 

till en central funktion på utbildningsförvaltningen  

 
Ärendet 
Cecilia Brink (M) har skrivit en motion om bättre mottagande av 

nyanlända elever. Enligt förslag i motionen ska utbildningsnämnden 

ges i uppdrag att flytta ansvaret för nyanlända elever från 

skolpliktsskolan till en central funktion på utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningen har inga synpunkter  i frågan om ansvaret för nyanlända 

elevers skolgång.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 januari 2016. 

Dnr 1.5.1.-027/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten Peter 

Backlund (L), tjänstgörande ersättaren Christina Peterson (C)  

”Cecilia Brink föreslår att ansvaret för nyanlända skall flyttas över till 

en central funktion på utbildningsförvaltningen med syfte att arbeta 

för bättre integrering. Förslaget går i princip ut på att låta nyanlända 

barn och ungdomar få gå i skolor där det går många svenskfödda 

elever istället för de skolor som har hög invandrartäthet. 

 

Det finns exempel på hur detta gjorts tidigare med mycket gott 

resultat. Johan Skytteskolan beordrades 2003 att bereda plats för en 

förberedelseklass med nyanlända elever. Johan Skytteskolan ligger 

ibland villorna i Älvsjö och har till största delen svenskfödda elever. 

Skolan hade dessutom stora problem med främlingsfientliga 
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strömningar bland eleverna på skolan. Resultatet blev att de nyanlända 

elever som började skolan fick svenska vänner, lärde sig svenska 

snabbt och den främlingsfientlighet som skolan slagits med länge 

minskade kraftigt. Det är naturligtvis inte svårt att förstå att om man 

tvingas att höra svenska hela dagarna och får svenska vänner så lär 

man sig språket snabbare. 

 

Tyvärr finns det skolor som länge vägrat ta mot förberedelseklasser 

med hänvisning till platsbrist och en centralisering av frågan med 

tydligt mandat borde kunna göra att fler barn och ungdomar får 

svenska kamrater och lär sig svenska snabbare samt att 

motsättningarna i samhället minskar.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i det särskilda uttalandet 

från (M), (L),(C) 
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§ 16  - sekretess 


